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Dagsorden for Repræsentantskabsmøde 2024 
 

Lørdag den 16. november 2024 kl. 10:00  
i EDR’s lokaler 

Klokkestøbervej11, 5230 Odense M. 
 
Dagsorden: 
1. A. Valg af dirigent. 

B. Valg af stemmetællere. 
C. Valg af referent. 

2. Formanden aflægger beretning. 
3. Fremlæggelse af aktivitetsplan, budget samt fastlæggelse af 

kontingent for det kommende regnskabsår. 
4. Indkomne forslag. 
5. a) Behandling af eventuelle klager over valget. 

b) Afgående formand og hovedbestyrelse træder tilbage. 
c) Valg af formand og 6 hovedbestyrelsesmedlemmer samt tre suppleanter 

6. Valg af 2 kritiske revisorer og 1 revisorsuppleant. 
7. Fastsættelse af dato og mødestedet for næste års repræsentantskabsmøde. 
8. Eventuelt. 

 
OZ5WU, Michael 
Sekretær i EDR 
 

Mødetid: Lørdag d. 16. november 2022 i EDR HQ 
Indkaldte: RM, Formanden, HB,  
Fremmødte 
RM-medlemmer: 

Reg-NJ: OZ1JEE Bjarne 
Reg-MJ: OZ1EW Niels, OZ4VW Arne, OZ7ABM Finn, OZ4KAJ Kaj, OZ8NN Niels 
Reg-SD: OZ9LO Lone, OZ1HYG Ivan, OZ3LFG Lars, OZ6VG Vagn, OZ1ETP Lars Peter, 
OZ1CWP Bjarne, OZ1FF Kjeld, OZ6TW Torben 
Reg-SJ: OZ1G Karsten, OZ1RH Palle, OZ7S Sven, OZ9P Jes, OZ5WU Michael 
Reg-HS: OZ1ACB Alis, OZ5RB Hans, OZ9VA Arne, OZ1IKY Kenneth 
 
Heraf 17 stemmeberettigede.  
 

Afbud RM OZ8BLR Bo, OZ2HJO Jens, OZ1DJJ Bo 
Fravær pga. 
bilproblemer: 

OZ3QY jan, OZ3MC Martin 

Afbud HB  
Indbudte gæster OZ2LP Leif, OZ3BP Børge 
Øvrige gæster OZ1AMK Poul, OZ2I Henning 
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1.   Valg af dirigent, stemmetællere og referent. 
Forslagsstiller HB   Sider: 1 
Bilag: -  
Sags 
fremstilling 

A. Valg af dirigent -> HB-forslag: OZ5TG Verner 
B. Valg af stemmetællere -> HB-forslag OZ1ACB og OZ9VA 
C. Valg af referent -> HB-forslag: OZ1JS Jørgen  

Referat:  
Beslutning Alle valgt med enstemmighed.  

 
 

Velkomst Som dirigent indledte OZ5TG Verner med at konstatere følgende:  
• RM er indkaldt inden for reglerne. 
• RM-pakke er udsendt inden for reglerne 
• Et tilstrækkeligt antal RM-medlemmer er mødt op, og RM er dermed 

beslutningsdygtigt. 
 
Herefter gav han ordet til formanden OZ4VW Arne 
 
Formanden bød derefter velkommen til det ordinære RM2024. 
Fanen opsat. 
Formanden oplæste SK-listen for det seneste år, der blev holdt 1 min. stilhed, hvorefter 
mødet fortsatte med dagsordens punkter. 
Da der var flere nye RM-medlemmer, bad OZ4VW Arne alle tilstedeværende om at komme 
med en kort præsentation.  
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Silent Key Liste RM2024 

 Ansvarlig: Medlemsservice Titel: RM Silent Key Sider: 0 

   
 OZ9QW Bent Nicolaisen 
 OZ7C Boye Christensen 
 OZ1ANX Jan Holmelund 
 OZ1IWO Leo Overgård Jensen 
 OZ5KD Knud Dantoft 
 OZ9BEJ Bent Erik Jakobsen 
 OZ1HLJ Klaus Hartmann Poulsen 
 OZ5KH  Kenny Hagemann 
 OZ3AEU Steen Guldager Værnholt 
 OZ4RT Jørgen Arnvig 
 OZ3SK Egon Gadeberg 
 OZ7CF Poul Stangerup 
 OZ7YL Svatava Visser 
 OZ4NE Jørn Engel Nielsen 
 OZ2ENG Oluf Engelstoft 
 OZ1DTC Hanne Greve Olsen 
 OZ8GJ Kurt G. Jakobsen 
 OZ7LX Egon Halskov 
 OZ2KIL Torkil Bladt 
 OZ6CV Chresten Nordborg 
 OZ1BRV Svend Aage Spallou 
 OZ8NV Vagn Andersen 
 OZ1CKY Jan Baungaard Allesch 
 22915 Frank Petersen 
 OZ1JWC Svend Aage 
 OZ1BOC Kjeld Brian Andersen  

 OZ4AAL Niels Rasmussen 
 OZ1HPD Villy Nielsen 
 OZ1OLI Henning Olsen 
 OZ1JJE Poulin Jensen 
 OZ8LD Ove Larsen 
 OZ1IWJ Peter Henriksen 
 OZ0DL Manfred Lorenzen 
 OZ1BKJ Alfred Jørgen Rasmussen 
 OZ5LH Jørgen Lindberg Hansen 
 OZ6PP Per Knudsen Pedersen 
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2.   Formandens beretning 
Ansvarlig: OZ4VW, Arne Titel: Formandens beretning 2023-2024 Sider: 2 
 
Formandsberetning 2024    Bottrup 20-10-2024 
 
Når man skriver sådan en beretning, skal man jo kigge både bagud men skal også huske at kigge fremad. 
Året startede med at jeg på sidste RM-møde måtte fortælle at jeg var blevet ramt af sygdom, ingen 
vidste dengang helt hvad det var og hvordan den udartede. 
Den gode ting (syntes jeg) er jo at jeg er her endnu, selvom det somme tider har været lidt broget. 
Men jeg har ikke været den eneste der har været ramt, flere har været nedlagt med stress, heldigvis ikke 
på grund af EDR desværre fra deres dagligdag men det er lige så slemt. Lars OZ1HPS har i de perioder jeg 
ikke har været der, heldigvis kunne tage over i det omfang det har været nødvendigt. 
Alle møder i perioden har været afholdt via Web møder. Det fungerer ganske udmærket, samt sparer 
penge og tid til transport mm. Samtidig er de lette at stable på benene hvis der lige er noget der skal 
diskuteres. 
 
Men der har været mange andre ting der har været gang i. 
Det største projekt har uden tvivl været omlægning af kontoret til selvbetjening. Det har krævet flere 
timer end forventet, rigtig mange flere endda. Undervejs har vi stødt på mange udfordringer, specielt når 
det kom til datasikkerhed og helt specielt når der kommer kreditkort med i ligningen. 
Det er helt utroligt de spørgsmål og kommentarer vi har fået derom. 
En anden ting som jeg slet ikke forstår er hvorfor vil man have licens og snakke med andre mennesker og 
så ingen må vide hvem du er? 
 
Systemet vi har valgt, er et system udviklet til idrætsverdenen, ikke det mest avancerede desværre. Det 
bruges specielt hvis man har mange unge i foreningen og det kan vi jo desværre ikke lige prale af. 
Grunden til at vælge et færdigt system er den enkelte det er ”let” for en ny bestyrelse at tage over uden 
nogen skal til at programmere en hel masse, det har vi jo desværre set en del gange efterhånden. 
Og der samme gælder også for de andre systemer der er valgt til WEB shop og afstemning til RM-valg. 
Omkring valget vil jeg kun sige, det var let. Ingen klager og ingen der efterspurgte papirstemmesedler. 
Når man så samtidig har en noget højere stemmeprocent en sidste gang og samtidig sparer penge. Win 
Win 
 
Vi fik sagt pænt farvel til Lone med pandekager mm. Der var Radioamatører fra det ganske land og dertil 
havde mange ringet eller skrevet og ønsket hende et godt otium. Der er stadig forskellige ting vi skal 
have fikset omkring kontoret, men det må vi gøre i små step efterhånden som vi finder dem. 
En af de ting som en ny bestyrelse er nødt til at kigge på, er områdemøderne. Jeg har selv deltaget i 4 af 
dem i år. Der var som jeg ser det lidt flere deltagere end sidste efterår (deltog på enkelte som WEB i 
foråret) men kunne også se KM tælleren sagde 1200 Km + efter sådan en turne. Og så rammer vi kun en 
enkelt klub samt evt. et par stykker fra naboklubben. 
 
Internationalt. 
SAC testen er lige overstået. Igen uden deltagelse fra Rusland og Belarus. Der er kommet et forslag om at 
de skal lukkes ind igen. Det er selvfølgelig let at sidde her og sige det når vi fra Danmarks side ikke har en 
mand i SAC udvalget. Det er der også arbejde i og det er der ikke mange der ynder at yde. Tror SAC 
komiteen vil grine højt hvis vi sender det derop og samtidig ikke vil deltage i arbejdet. Men sådan er der 
jo så meget. 
 
OZ 
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Det er et andet problembarn. Ikke bladet som sådan det kommer endnu, stadig med samme sideantal og 
gode artikler. Men vi har ikke mange tilbage og vi mangler en redaktør. Det er som om det preller 
fuldstændig af på RM de gange jeg har skrevet om det, eller venter i bare på at det løser vi nok også. 
Så måske er OZ december det sidste!! 
Jørgen OZ1JS vil gerne hjælpe en ny i gang men det haster med at finde en. Meget endda. 
 
Medlemmer. 
Vores medlemsdatabase falder støt og roligt. Gennemsnitsalderen er ubehagelig høj, som det ses her:  
 

 
 
Der kommer stadig nye medlemmer til men der forsvinder også mange. Både som SK men også 
medlemmer der har været der i rigtig mange år, men nu sidder på plejehjem uden de store indtægter. 
Jeg forstår stadig ikke at dem der er aktive ikke melder sig ind, det er i alles interesse. Vi kan se at der 
stadig kommer mange QSL kort til aktive som ikke er medlemmer. Hvor er lokalafdelingerne i dette spil, 
når jeg er ude, er det næsten kun medlemmer af EDR der kommer. 
 
Hus og kontor. 
Huset står stadig. Det trænger om muligt mere end nogensinde til lidt vedligehold. Maling og nogle 
vinduer trænger til reparation. Var sidste år ved at regne lidt på at optage et lån til de projekter, men tror 
at vi kommer langt med kassebeholdningen. 
Dennis er blevet ansat som pedel på time basis. Løser Ad-Hoc opgaver, sender ordrer fra Webshop og 
andre praktiske ting. Har også lovet at stå for forplejning til RM-møde. 
Leif og Børge passer stadig QSL centralen. Der kommer også lidt nyt da der også der er ting der bliver 
ændret omkring forsendelse af QSL kort. Antallet af kort ser ud til at være svagt faldende, men ved ikke 
om det er fordi der er færre kort eller fordi de ligger i tolden. Vi skal for øjeblikket betale omkring 300 
DKK for hver forsendelse der kommer ind i Danmark fralande udenfor EU 
 
Når man så sidder tilbage, kan det jo godt undre at enkelte medlemmer her i RM har brug for at lufte 
deres meninger i forskellige offentlige fora i stedet for at bruge RM reflektoren og spørge øhhh hvad gik 
der galt der, men så alligevel man kunne jo komme til at have fingrene oppe af lommerne. Og lave noget. 
Påfaldende er det jo at det mest er nyvalgte medlemmer der har tilbudt assistance til ATF 2024. 
 
Mvh og vi ses i Odense 16 november 
Arne Fast 
OZ4VW Formand EDR. 
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Referat: 
Formanden aflagde beretning og oplyste, at han kun stiller op som formand en enkelt periode mere. 
Samtidig kom han med en opfordring til, at nogle af de yngre medlemmer stiller op. 
 
I den mundtlige beretning uddybede han blandt andet nogle af de udfordringer, der opstod i forbindelse 
med, at Lone gik på efterløn. Ikke mindst bestræbelsen på at indføre selvbetjening for medlemmerne i 
videst muligt omfang, elektronisk afstemning og fortsatte bestræbelser på at få vores økonomisystemer 
til at fungere sammen. Det har været en meget stor arbejdsopgave. 
 
Odense kommune har hævet prisen for fjernvarme, og derfor er der blevet sat nye termostater på alle 
radiatorer, så vi bedre og lettere kan styre varmen. Med de nye termostater er det muligt at fjernbetjene 
styringen. 
 
Vores nuværende alarmsystem er gået ud af produktion, og der kan hverken skaffes reservedele eller 
nøglebrikker. Derfor er der etableret et nyt alarmsystem, hvor det er lettere at tildele adgang brugerne. 
Såvel de faste brugere som lejlighedsvise gæster. 
 
Herefter debatterede RM formandens beretning: 
Der blev spurgt til følgende passus i den skriftlige beretning: 
”En anden ting som jeg slet ikke forstår er, hvorfor vil man have licens og snakke med andre mennesker 
og så ingen må vide hvem du er?” 
Det handler om, at ud af de 1265 medlemmer har vi 32 medlemmer, som vi ikke ved ret meget om. De 
kan ikke findes i frekvensregisteret og har ikke oplyst/ønsker ikke at oplyse kontaktinformationer. 
 
Derefter drøftede RM nogle af de øvrige delberetninger: 
Sekretærens beretning. 
Der var ros fra RM til sekretæren for det store arbejde 
 
Medlemsservice 
Der var flere indlæg om, hvorledes ønsket om at lade betalingen til EDR foregå via betalingskort, bliver 
håndteret i lokalafdelingerne. 
På sigt kommer det til at fungere, at man kan betale automatisk med MobilePay. 
I øjeblikket kan man dog allerede manuelt betale med MobilePay, når man får en advis fra 
medlemssystemet MentoClub. 
Det blev oplyst, at det er teknisk muligt at opkræve kontingent på vegne af lokalafdelingerne. Også for 
amatører, som ikke er medlem af EDR. 
 
Antenneudvalget 
Antenneudvalget har behandlet 15 sager i indeværende år. 
6TW tilbyder at fortsætte arbejde 
 
Begivenhedsredaktøren 
Der var en opfordring til at lægge lokale events og aktiviteter ind i EDR’s kalender. Samkøring af lokale 
kalendere med EDR’s kalender blev drøftet. 
 
FD-manager 
OZ1ETP Lars Peter tilbyder at fortsætte som FD-manager. 
Der blev nikket til et forslag om at holde et møde om FD-regler i Odense. Lars Peter er tovholder. 
 
Foredragsmanager 
Opfordring til alle om at komme med forslag til nye EDR-foredrag. 
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Handelsudvalget 
Det er pt. uafklaret, hvad vi vil/skal med vores webshop. Det spørgsmål bliver taget op af udvalget. Der 
er brug for en gennemgribende sanering. 
 
Internationalt samarbejde 
Norge har haft mange naturkatastrofer i de senere år. Norsk Røde Kors kunne oplyse, at deres 
kommunikationssystem i en længere periode ikke kunne fungere. Derfor er der indgået et samarbejde 
med NRRL om nød-kommunikation. Noget lignende har ikke været muligt at etablere i Danmark. 
 
QSL-bureau 
Der blev spurgt om, hvorfor man skal betale afgift af QSL, som er fra lande uden for EU. 
Der blev svaret, at det er en myndighedsbeslutning som er helt urimelig, men som desværre ikke 
umiddelbart kan ændres. 
 
Herefter blev formandens beretning taget til efterretning. 
 
 

 

 

 
 
. 
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3.   Sager til behandling 
 

Aktivitetsplan 2025 
Aktiviteterne i EDR i det kommende år vil være de vedtægtsbestemte omkring IARU, Tele og OZ. 
Derudover vil aktiviteterne have hovedvægt på følgende punkter i prioriteret rækkefølge: 
 

• Udrulningen af ”DigiEDR” aka EDR Community bringes til afslutning, så edr.dk hænger sømløst 
sammen med medlemsportal, shop, forum mv. 
 

• Ombygning / opgradering af HQ-stationen med forskellige remote operation. Servicen vil blive 
tilbudt medlemmerne via et bookingsystem i medlemsportalen.  
 

• Opbygning af digital videomøde platform, der kan benyttes til foredrag eller områdemøder på 
flere adresser samtidigt. 
 

• Arrangere Amatørtræf Fyn med en løbende udvikling af konceptet til at indeholde stande fra alle 
relevante interessegrupper. 
 

• HB vil fastholde indsatsen for at prøvedeltagere "opdager" EDR og bliver medlemmer, ligesom 
indsatsen over for øvrige potentielle medlemmer skal fastholdes. Bemærk at referater IKKE 
anses som værende et aktiv i indsatsen for flere medlemmer! 
 

• Seks temadage afholdt pr. år i HQ, samt i skiftende landsdeles lokalafdelinger/klubber. Nogle 
temaer vil blive afholdt to gange, en vest og en øst for Storebælt. 
HB vil forsøge at få inddraget interessegrupperne i afholdelse af Temadage fremover. 
Emneforslag: 
Kom godt i gang med praktisk radio operation og QSO-teknik (årligt tilbagevendende) 
Contest hvordan gør man. - 23cm udstyr og operation. - Arduino for Hamradio. - Raspberry Pi / 
Linux for Hamradio. - Mac for Hamradio. - Flora Fauna How to do – Antenner HF DIY – Antenner 
VHF-UHF DIY 
 

• EDR's HB vil sørge for synlig deltagelse ved arrangementer/events, som lokalafdelinger laver for 
at promovere foreningen og hobbyen. Det kan ske med fysisk besøg, diverse materialer mv. 
 

• EDR's HB vil tilstræbe at være repræsenteret på alle Ham Days, loppemarkeder mv. 
 

• EDR skal have et funktionelt RM! Altså et RM der er arbejdende og tager opgaven seriøst, så 
f.eks. afstemninger om regnskaber ikke skal afholdes flere gange for godkendelse på grund af 
manglende stemmedeltagelse. 
 

• Strategiplan ”EDR-2032” opbygges med hjælp fra RM-medlemmer samt medlemmer der 
besidder den nødvendige viden og gå på mod. Planen tager afsæt i IARUr1 #shapingthefuture. 
 

En forudsætning for aktivitetsplanens succes, er som altid de gode frivillige kræfters engagement og 
indsats, både blandt RM og HB, såvel som medlemmerne. 
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Budget 2025 
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EDR takstblad 2025 

      
    2024 2025 
  Kontingent     
  Helårs basis EDR-medlemskab med OZ som PDF-fil.                      595 kr.                       495 kr.  
  Halvårs basis EDR-medlemskab med OZ som PDF-fil.                      300 kr.                       250 kr.  
  Familiemedlem*                      160 kr.                       150 kr.  
  Junior under 25 år – OZ som PDF-fil*                      100 kr.                       100 kr.  
  Støtte medlem*                      100 kr.                       100 kr.  

  
Indmeldelse ved certifikatprøve – 1. års kontingent – OZ på 
PDF*                      100 kr.                       0 kr.  

  
Kampagne tilbud, min. 3 års fravær fra EDR– 1. års kontingent 
– OZ på PDF-fil*                      100 kr.    

    
  Tillæg     
  Tillæg for OZ på papir EU inkl. moms 12mdr.                      500 kr.                       500 kr.  
  Tillæg for OZ på papir DK inkl. moms 12mdr.                      250 kr.                       250 kr.  
  Tillæg for OZ på papir DK inkl. moms 6mdr.                      125 kr.                       125 kr.  
  Tillæg for OZ på papir WW 12mdr.                      500 kr.                       500 kr.  
  Tillæg for halvårsopkrævning                          50 kr.  
        
  Gebyr     
  Gebyr for BS IK-kort udsendelse                          65 kr. 
  Gebyr for BS-opkrævning pr. gang                           35 kr. 
  Gebyr for BS IK-kort udsendelse halvårs + halvårs gebyr                        100 kr.  
  Gebyr for BS-opkrævning pr. gang halvårs + halvårs gebyr                          65 kr.  
  Kort betaling 0                          -   kr.  
  Rykker gebyr                        100 kr.  
        
  QSL     
  QSL abonnement non EDR - via Club                      475 kr.                       475 kr.  
  QSL abonnement non EDR - til QTH                      590 kr.                       590 kr.  
  QSL-service sendt til QTH 12mdr.                      190 kr.                       190 kr.  
  QSL-service sendt til QTH 6mdr.                         95 kr.                         95 kr.  
  QSL-service via lokalafdeling 12mdr.                         45 kr.                         45 kr.  
  QSL-service via lokalafdeling 6mdr.                         23 kr.                         23 kr.  
        
  Diverse honorarer     
  Forfatterhonorar for artikler i OZ pr. hel side                      125 kr.                       125 kr.  
  Foredragshonorar pr. foredrag                      400 kr.                       400 kr.  
  Kørsel i privatbil pr. kilometer 2,19 kr.                    2,23 kr.  
        
  *medlemskaber oprettes manuelt af KASS eller SEKR     
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Referat: 
Aktivitetsplan 
Formanden gennemgik det kommende års aktivitetsplan med uddybende forklaringer. Han efterlyste, at flere 
medlemmer bidrager, når der er aktiviteter og arbejdsopgaver.  

Beslutning 
Aktivitetsplanen blev godkendt. 
 
Ja  17 Nej 0 Blank 0  
 
Referat: 
Budget2024 
Kassereren OZ7ABM Finn gennemgik budgettet. Herunder poster, som afviger fra tidligere. 
 
Beslutning 
Budgettet blev godkendt. 
 
Ja 17 Nej 0 Blank 0  
 
Referat: 
Kontingentliste 
Kassereren OZ7ABM Finn gennemgik kontingentlisten  
Det blev drøftet, om det er hensigtsmæssigt at nedsætte kontingentet. 
Der bliver fremadrettet IKKE opkrævet ekstra gebyr i forbindelse med halvårsbetalinger af kontingentet. 
 
Beslutning 
Kontingentlisten blev godkendt med den ændring, at gebyret for halvårsbetalinger bortfalder. 
 
Ja 16 Nej 0 Blank 1  
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4.   INDKOMNE FORSLAG 
 
2024.01 Forslag om at EDR trækker ”Statement vedr. situationen i Ukraine” tilbage 
Forslagsstiller OZ2I, Henning   Sider: 1 
Bilag: -  
Sags 
fremstilling 

Forslagsstiller ønsker at: 
EDR trækker sin ”Statement vedr. situationen i Ukraine”, dateret 14. marts 2022, 
tilbage og forholder sig igen neutral, nøjagtigt som foreningens formål beskriver i 
vedtægternes § 2 stk.1 og stk.2 
 
Begrundelse: 
Det udsendte ”Statement” er en politisk tilkendegivelse som ikke hører hjemme i en 
forening der har til formål at ”fremme forståelse, viden og tolerance gennem 
radiokommunikation på tværs af landegrænser, politik og religion”. 
Hvis EDR starter denne tur ned af den politiske vej ser jeg ingen fremtid for foreningen – 
hverken lokalt eller internationalt. 
Hvilken politisk retning ønsker EDR at følge? Hvem skal udelukkes næste gang? 
Der er ikke udstedt noget forbud fra hverken regeringen eller folketinget som pålægger 
begrænsninger for EDR i denne sag. 
Netop § 2 giver foreningen værdighed og respekt og viser vejen frem i en mere og mere 
fragmenteret verden hvor kommunikationen og ligeværdigheden er vigtige brikker til 
den internationale forståelse på tværs af landegrænser. 
 
Venlig hilsen 
Henning Andresen OZ2I 
EDR Medlem 14043 
 

Referat: Her udspandt sig en debat, som tydeligt afspejlede, at det er en kompleks 
problemstilling. Indlæggene omhandlede blandt andet, om HB’s statement strider mod 
foreningens vedtægter, og om det i givet fald er et hensigtsmæssigt tidspunkt at trække 
den tilbage. Der blev nævnt flere eksempler på upolitiske foreninger, som af forskellige 
grunde i bestemte situationer alligevel har truffet beslutninger, som har en politisk 
vinkel. 
Der var skriftlig afstemning. 

Beslutning Forslaget blev forkastet. 
 

Ja 6 Nej 7 Blank 4  
 

2024.02 Forslag til ændring af EDR Valgregler E-valg.  
Forslagsstiller HB   Sider: 1 
Bilag: - EDR - Valgregler E-valg.pdf 
Sags 
fremstilling 

På Repræsentantskabs mødet i 2023 vedtog RM et sæt valgregler til benyttelse ved 
elektroniske valg i EDR.  
Regelsættet har fungeret perfekt i forbindelse med eksekveringen af RM-valg2024.  
Der viste sig ikke behov for brevstemme optionen i valgreglernes §2 stk. 4b og §3 stk. 
3b. 
 
Derfor bedes repræsentantskabet godkende en ændring af E-valgreglerne således at: 
§2 stk. 4b – slettes. 
§2 stk. 4a rettes til 4. 
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§3 stk. 3b – slettes. 
§3 stk. 3a ændres til 3. 
 
Begrundelsen herfor er: At ingen har benyttet regler om brevstemme. Brevstemme 
proces kræver printning af stemmesedler, valgregler, følgebrev og returkuvert, samt 
diverse labels. Dette er meget tidskrævende og dyrt at håndtere. 
 
Da ingen benytter sig af muligheden nu, kan det ikke forventes at nogen vil gøre dette i 
en endnu mere digital fremtid. 

Referat: OZ5WU Michael fortalte om baggrunden for forslaget. Efter en kort debat gik vi over til 
skriftlig afstemning. 

Beslutning Forslaget blev vedtaget. 
Ja 14 Nej 1 Blank 2  

 

2024.03 Forslag: EDR sociale konti skal være tilknyttet en funktions konto 
Forslagsstiller HB   Sider: 1 
Bilag: -  
Sags 
fremstilling 

EDR-konti er uanset medie foreningens ejendom. Det gælder jo helt naturligt banker, 
Web/e-mail, det bør også gælde alle de ny kanaler, et moderne samfund tilbyder, 
herunder sociale konti. 
EDR er officielt repræsenteret på forskellige sociale konti, da det er vitalt for EDR at 
været til stede på disse platforme. EDR er pt. repræsenteret på X, Facebook, Instagram. 
 
Hovedbestyrelsen anmoder repræsentantskabet om at slå fast at alle konti uanset 
medie, skal være ”EDRs” ejendom. Det betyder i praksis at konti på sociale medier er 
tilknyttet en ejerkonto som er EDR’s uden binding til enkeltpersoner eller grupperinger, 
det er også det der i fagsprog kaldes en funktionskonto. 
   
Begrundelsen for at vedtage dette, er den simple at udskiftninger i EDR’s ledelse, ikke vil 
påvirke adgangen til EDRs sociale konti. At have en konto bundet til én person er farligt 
for kontoens overlevelse, hvis personen pludselig går bort. Det vil efterlade EDR uden 
tilstedeværelse på den pågældende platform. Overdragelser via platformejerne er 
nærmest umulige, derfor må personligt ”ejede” konti ikke forekomme i EDR  
 

Referat: OZ4VW forklarede baggrunden for forslaget, som blandt har afsæt i, at der eksisterer 
nogle sociale konti med EDR’s navn. men EDR ikke har direkte adgang og kan ikke få 
direkte adgang til dem. En gråzone. 
 

Beslutning Forslaget blev enstemmigt vedtaget. 
Ja 17 Nej 0 Blank 0  

 

OZ6TW forlod mødet inden næste punkt. 

2024.4 Forslag til debat om og stillingtagen til medlemsbladet OZs fremtid. 
Forslagsstiller HB   Sider: 1 
Bilag: -  
Sags 
fremstilling 

EDR har på nuværende tidspunkt et meget flot medlemsblad OZ. OZ er produceret i en 
meget høj kvalitet, både redaktionelt og hvad angår den grafiske præsentation. 
Frem til og med december 2019, er OZ udkommet 12 gange om året, hvorefter 
udgivelsesfrekvensen nedsættes til 6 årlige udgivelser. 
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OZ i det seneste format har været en succes specielt hos EDRs ældre medlemmer. Men 
det kan også konstateres at de yngre medlemmer ikke har samme begejstring, de mener 
at OZ er uinteressant! 
 
Vi står overfor en række betydelige udfordringer med OZ: 

• Fra 1. december 2024 har EDR ingen redaktør, der kan redigere OZ. Gentagne 
forsøg på at finde en redaktør, har været frugtesløse. 

• Spalteredaktører er ligeledes en mangelvare – Spalter er af den årsag forsvundet 
selvom spalteemnerne stadig er aktuelle. 

• I flere årtier, har relevante artikler til OZ været en kronisk mangelvare.  
 
Hvor efterlader disse ubehagelige kendsgerninger, medlemsbladet OZ? 

• At medlemsbladet OZ går ind (nedlægges) 
• At medlemsbladet OZ lægges i dvale. 

 
Eller at repræsentantskabet beslutter. At bibeholde medlemsbladet OZ, der vil så være 
nogle forudsætninger der skal opfyldes: 

• Der findes en redaktør, eller bedre der findes en redaktionel gruppe, der tager 
sig af redaktionen af OZs indhold. 

• At sikre sig at OZs indhold matcher nutid og fremtid 
• At der skabes et rimeligt netværk af indholdsleverandører. Blandt andet kunne 

der skabes aftaler med de ”store” om at kunne bringe artikler i oversat form. AI 
kan meget i dag for ingen penge. Det kunne f.eks være test af nye produkter mv  

• Layout/købes ude i byen som det pt. foregår. 
• At udgivelsesfrekvensen på OZ reguleres til 1, 2 eller 4 numre pr. år. 

Løsningen af OZ udfordringen må ubetinget foregå i repræsentantskabets regis.  
 
Opgaven kan ikke tilbagegives til driftsorganisationen (HB), da en løsning er så stor en 
opgave, at den vil virke som en gøgeunge ift. de øvrige opgaver, der ubetinget skal løses 
i EDR. 
 

Referat: OZ mangler en redaktør. OZ mangler stof. Skal vi fortsat have et OZ? Og hvis vi skal, da 
hvor ofte, i hvilken form og med hvilket indhold? 
Status kort: HB har forsøgt at finde en redaktør, men er ikke lykkedes med det på trods 
af en ihærdig indsats det seneste år. HB giver nu opgaven tilbage til RM. Hvis OZ skal 
udkomme februar 2025, er der reelt kun få uger til at finde vedkommende. 
 
Der er mange problemstillinger i spil her, men der var enighed om, at det væsentligste 
problem her og nu består i at finde en ny redaktør. 
 
OZ6VG Vagn tilbød fortsat at være reviewer fremadrettet i hvad form OZ end måtte tage 
i fremtiden.  
OZ1ETP Lars tilbød fortsat at oversætte engelske artikler. 
 
RM nedsætter en gruppe på 3 personer, OZ8NN Niels, OZ3LFG Lars og OZ6VG Vagn. 
Arbejdsgruppen søger at finde en redaktør og et antal fagredaktører hurtigst muligt.  
Alle medlemmer af RM afsøger mulighederne i deres lokalforening og i eget netværk og 
melder tilbage til arbejdsgruppen. 
 
I 2025 vil OZ februar sandsynligvis blive sat på pause, men vi sigter mod at OZ kan 
udkomme i 2025 første gang i april. 
 



 
 

Referent OZ1JS Side 16 af 17  Referat RM 2024 foreløbigt.docx 

Beslutning RM nedsatte en arbejdsgruppe og det er en mulighed at sætte OZ februar 2025 på 
pause. 

 

 

6. Valg af 2 kritiske revisorer og 1 revisorsuppleant. 
Forslagsstiller HB   Sider: 1 
Bilag: -  
Sags 
fremstilling 

HB foreslår genvalg af de siddende interne revisorer OZ1ACB Allis og OZ9VA Arne. 
HB foreslår valg af revisorsuppleant OZ1CWP Bjarne. 

Referat: Der blev genvalg med applaus. 
Beslutning Kritiske revisorer: OZ1ACB Allis og OZ9VA Arne 

Revisorsuppleant: OZ1CWP Bjarne 
 

7.     Fastsættelse af dato og mødested for næste års repræsentantskabsmøde. 
Forslagsstiller HB   Sider: 1 
Bilag: -  
Sags 
fremstilling 

HB foreslår: d. 15. november 2025 i Odense kl. 10:00 

Referat: HB’s forslag blev enstemmigt vedtaget. 

5. Valg af formand og hovedbestyrelse 
Forslagsstiller HB   Sider: 1 
Bilag: -  
Sags 
fremstilling 

A. Klager over valget – ingen inden for fristen d. 25. oktober 
B. Valg af Formand 
C. Valg af hovedbestyrelse og 3 suppleanter til HB 

 
Referat: A. Der er ikke indkommet nogen klager over valget inden fristudløb d. 25. oktober, 

hvilket RM tog ad notam. 
B. Siddende formand OZ4VW Arne var eneste kandidat og han blev genvalgt med 

applaus 
C. Opstillede til HB: OZ1ETP Lars, OZ7ABM Finn, OZ5WU Michael, OZ1JEE Bjarne, 

OZ3LFG Lars, OZ1G Karsten.  
       De blev valgt med applaus. 
 
OZ9P Jes forlod mødet 
 
D. Opstillede til suppleant til HB: OZ6VG Vagn, OZ1EW Niels, OZ9P Jes 

De blev valgt med applaus 
 
 

Beslutning A. Taget ad notam. 
B. OZ4VW genvalgt som formand med applaus af et samlet RM. 
C. EDR-HB:  OZ1ETP Lars, OZ7ABM Finn, OZ5WU Michael, OZ1JEE Bjarne, OZ3LFG 

Lars, OZ1G Karsten 
EDR HB-suppleanter:  OZ6VG Vagn, OZ1EW Niels, OZ9P Jes 
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Beslutning Næste ordinære RM-møde afholdes d. 15. november 2025 i Odense kl. 10:00 
 

8.     Eventuelt. 
Referat: 
OZ1CWP Bjarne fortalte om et samarbejde med Esbjerg Kommune om aktiviteter og events. Eksempelvis 
”Sommerferiesjov”. Bjarne sender nærmere info til HB og RM til inspiration. I den forbindelse kom der en 
opfordring fra OZ5WU Michael til, at lokalafdelingerne deler gode aktiviteter med hinanden. Der kunne 
eventuelt etableres et forum for lokalafdelingerne i samarbejde med HB. 

OZ7S Sven orienterede om et samarbejde med DTU. En Extreme Boot Camp. Et kursus på 2 x lørdag-
søndag på DTU. Ca. 30 personer deltog på boot camp, hvis indhold var stoffet til amatørradioprøven. Alle 
gik til prøve, alle bestod med mindst en B-licens. 

OZ9VA overrakte en donation fra OZ9MM Palle Kruuse til EDR: Fire fotoalbums, der dækker perioden fra 
1927 – 1937. 

OZ6VG Vagn spurgte til foreningens hjemmeside. OZ5WU Michael fortalte, at der bliver arbejdet på en 
ny hjemmeside, som skal erstatte den nuværende hjemmeside. 

OZ4KAJ Kaj om FD: OZ7SKB bruger FD som et socialt arrangement, hvor interesserede kan deltage, og 
det har skabt interesse for vores hobby. Resultatet har både været nye radioamatører og nye 
medlemmer i klubben. En anden event, klubben deltager i, er Enigma Reloaded. På trods af henvendelse 
til mange medier, var der kun en enkelt lokal avis, som reagerede. Avisen vinklede historien i forhold til 
prepping og kommunikation i krisesituationer. Det fik TV2 til at følge op på historien med et indslag, hvor 
Kaj deltog. 

OZ1EW Niels forslog, at der skal nedsættes et udvalg, som skal arbejde med, hvad der skal ske med RM’s 
rolle i fremtiden. Skal vi overhovedet have et RM Og? Og hvad med den nye store region Sjælland? Han 
foreslår, at der nedsættes et strukturudvalg. 

OZ7ABM Finn pegede på, at vi skal være meget mere synlige i forhold til de 150-200 nye radioamatører, 
som hvert år består radioamatørprøven.  

OZ1ETP Lars nævner N1MM+ og spørger til, hvorfor det er så populært, for han finder det bøvlet at 
bruge, når resultatet af contesten skal gøres op. Flere svarede, at det bliver benyttet, fordi det er et 
suverænt godt logprogram. 

Klokken blev 17.10 – mødet sluttede og formanden sagde tak for i dag. 

Og så tog vi hjem. 

Note1: Underskriftblad med dirigents og referents kvitteringer forefindes på EDR’s kontor i Odense. 

    
  Revisions-log Dato  
  Godkendt af dirigent og referent  20. november 2024  
  Godkendt af Repræsentantskabet   
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